
ZDARMA 

červen 2011 
Zprávy o činnosti Rady města Nové Sedlo 
Rada města v měsíci květnu zasedala 2x, a to dne 4. 5. 
a 18. 5. 2011, kdy RM 4. 5.2011 projednávala tyto body – 
závěrečný účet za rok 2010, zprávy KÚ o přezkoumání 
hospodaření města za rok 2010 včetně návrhu na 
opatření, plán kulturních akcí na II. pololetí 2011 a plán 
práce rady města na II. pololetí 2011 a v bodě různé – 
pronájmy a prodeje pozemků, smlouvy o věcném 

břemenu, provedení nezbytných stavebních úprav 
v nájemních bytech, výkon činnosti koordinátora a další. 
Dne 18. 5. 2011 rada města projednávala tyto body – 
zpráva o plnění investičních akcí ve městě v roce 2011, 
příprava jednání zastupitelstva města a v bodě různé – 
prodeje a pronájmy pozemků a další. 

Jednání zastupitelstva města 
III. řádné zasedání Zastupitelstva města Nové Sedlo 
se bude konat dne 22. června 2011 od 15.00 hodin v sále 
kulturního domu Meteor v Novém Sedle. Na programu 
jednání budou tyto body – zpráva o stavu komunikací 
a chodníků včetně pořádku ve městě, průběžné hodnocení 
o plnění investičních akcí ve městě v roce 2011, závěreč-

ný účet za rok 2010 včetně Zprávy o přezkoumání hospo-
daření města za rok 2010 Krajským úřadem Karlovarské-
ho Kraje a návrhu na opatření, bod různé a diskuze. Sr-
dečně zvu všechny občany Nového Sedla. 

Ing. Věra Baumanová 

Reforma daní nepřinesla jen snížení  daně z příjmů či 
růst DPH, přinesla také zvýšení daně z nemovitostí. Právě 
zvýšení této daně se začíná nyní projevovat. 
Letos přišla složenka k zaplacení daně z nemovitosti, 

našli jste na ní dvojnásobnou částku než loni. 
Ministerstvo financí totiž v rámci daňové reformy dalo 

obcím a městům možnost, aby mohly zvýšit tzv. koefici-
ent na jehož základě se vypočítává konečná daň z nemovi-
tostí. Města a obce tak mohly zvýšit koeficient až pětiná-
sobně. 
Město Nové Sedlo usnesením zastupitelstva č.92/2010 

ze dne 23. 6. 2010 vydalo obecně závaznou vyhlášku 
č.1/2010, o stanovení místního koeficientu pro výpočet 
daně z nemovitostí. 
Na území města Nové Sedlo (katastrální území Nové 

Sedlo u Lokte,Loučky u Lokte a Chranišov) se stanovuje 
místní koeficient, kterým se násobí daňová povinnost po-
platníka za jednotlivé druhy pozemků, staveb, samostat-

ných nebytových prostorů a za byty, popřípadě jejich sou-
bory, s výjimkou pozemků uvedených v § 5 odst. 1 záko-
na, ve výši 2,0. 

 

Příklady, kde se daň nejvíc změnila 
Města s největším zvýšením 
• Olomouc (okraj) – 9x 
• Rychnov nad Kněžnou, Černošice, Šternberk – 4x 
• Olomouc (centrum) – 3x 

 

Města s nejvyšší daní 
Pardubice, Karlovy Vary – 1 620 korun 
Ústí nad Labem, Opava, Olomouc – 1 260 korun 
Hradec Králové – 1 080 korun 
 
Peníze z daně z nemovitosti náleží v plné výši do roz-
počtu města. 

Marcela Sienková, ÚPIŽP 

Likvidace invazního bolševníku velkolepého 
V červnu proběhne jako každoročně 
likvidace bolševníku velkolepého, 
rostliny s výrazným invazním 
potenciálem, která však může mít pro 

osoby, které s ní přijdou do kontaktu, poměrně výrazné 
negativní zdravotní dopady. 
Likvidace bude probíhat na území města Nové Sedlo 

na pozemcích ve vlastnictví města Nové Sedlo. 

Výskyt je možno nahlásit na Městský úřad Nové 
Sedlo, odbor životního prostředí na tel.: 352 358 102. 
Bolševník velkolepý je invazní rostlina, která má při 

kontaktu s lidskou pokožkou poměrně silné zpuchýřující 
účinky. Z tohoto důvodu je nutno vyhnout se přímému 
kontaktu s ní. 

Marcela Sienková, ÚPIŽP 

Informace! 

Veřejný telefonní automat 
V rámci akce „Optimalizace 2011“ prověřujeme využití veřejných telefonních automatů. Na adrese Loučky, U porcelánky 12 - 
náves  provozuje společnost Telefónica Czech Republic, a.s. v současné době veřejný telefonní automat tel.č. 352669423. 
Z důvodu nevyužívání bude veřejný telefonní automat včetně kabiny trvale demontován v průběhu června 2011. V případě 
jakéhokoliv dotazu volejte, prosím, na uvedená tel. čísla mob. 602472140 a tel. 271464129. 
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Klub dětských knihoven při SKIPu Karlovarského kraje 
pořádal 21. 5. 2011 pátý roční Her bez hranic aneb 
knihovnice dětem na téma „Cheb - starobylá tvář, mladé 
srdce“. Do této akce se zapojily tyto knihovny: Božíčany, 
Františkovy Lázně, Habartov, Cheb, Chodov, Královské 
Poříčí, Kraslice, Loket, Lomnice, Mariánské Lázně, 
Nejdek, Nová Role, Nové Sedlo a Sokolov. 
Každá knihovna měla čtyřčlenné družstvo. A kdo 

reprezentoval naší knihovnu? 

Klára Mikulíková, Silva Šuchová, Erik Kasič a Milan 
Balog. Pro všechny soutěžící byly připraveny tyto 
disciplíny: zajímavé osobnosti Chebu, běh po kostelních 
schodech, malování hradu, historický turnaj na koních, 
dokončení chebské pověsti dle vlastní fantazie, hádání 
historických předmětů, hod dělovou koulí 
(medicinbalem), hádání mincí, skládání chebské 
keramiky, otázky na téma „Cheb historický i současný“, 
šití medvěda z hradního příkopu a otázky ze světa zvířat 
žijících v zahradě „Sova“ u Domu dětí a mládeže. 
Naši čtenáři se na tento významný den připravovali více 

než dva měsíce a snažili se ze sebe vydat maximum. 
Konečné hodnocení všech družstev bylo velmi těsné. Naši 
soutěžící se sice umístili v druhé půlce  tabulky, 
ale znalosti i fyzická připravenost všech družstev byla 
velmi vyrovnaná.. 
Chtěli bychom poděkovat prostřednictvím těchto listů 

všem soutěžícím za to, že obětovali svoji volnou sobotu, 
aby reprezentovali naší knihovnu i město v této, již 
tradiční soutěži. Velký dík také patří paní Janě Bálintové, 
která vytvořila pro naše družstvo velmi slušivé středověké 
kostýmy. 
Příští rok proběhnou Hry bez hranic v Chodově a budou 

na téma „Olympijské hry“. Věříme, že na příštích hrách 
naše družstvo opět nebude chybět! 

Květa a Lenka, knihovnice 

Turnaj ve volejbalu trojic 
 

11. 6. a 12. 6. 2011 
 

Začátek turnaje: 9:00 hod. 
 

Věkové kategorie: 
A - starší žáci, žákyně 

nebo smíšené družstvo – 11. 6. 2011 
 

B – dorost, dospělí – 12. 6. 2011 
 

Místo: volejbalové hřiště 
sportovní areál Nové Sedlo 

 

Přihlášky: ve škole u p. uč. J. Machulky 
nebo na telefonu 603 969 049 do 7. 6. 2011 

V polovině dubna se v Dánském Rödby konalo 
Mistrovství světa v benčpresu. Těchto závodů se zúčastnila 
Hana Takáčová, která výkonem 140 kg vyhrála svojí 
váhovou kategorii, ale také porazila všechny závodnice ve 
své věkové kategorii a vyhrála tedy i pohár vítězů pohárů.  
Už 23.dubna se konalo Mistrovství České republiky 

masters v silovém trojboji kterého se zúčastnili dva občané 
Nového Sedla Hana Takáčová, která výkonem 125 kg 
ve dřepu 137.5 kg v benči a 130 kg v pozvedu vyhrála 
zlatou medaili. Také Pavlu Schauerovy se povedlo vyhrát 
zlato výkonem 170 kg dřep 100 kg benč a 172.5 kg pozved. 
V nejbližší době se Hana Takáčová připravuje na MS open 

v benčpresu, které se koná v Rakouském Soldenu a doufá, 
že jí mladá děvčata moc neproženou. 

Pavel Schauer 

Závody benče a trojboje 

Chtěli bychom opět touto cestou poděkovat všem, kteří 
přispěli finanční částkou na opuštěné a týrané pejsky, 
a to tentokrát do psího útulku „Bety“ v Ostrově, kde je 
umístěno bezmála 60 pejsků. Vybrala se částka 
2 750 Kč, za kterou budou nakoupeny psí granule a 
hlavně pamlsky. Mockrát děkujeme za pejsky, kteří jsou 
vděční za každé pohlazení. Příští sbírka potrvá 
do 20. července a tentokrát poputuje do útulku v Chebu. 
Děkujeme za každý příspěvek a to zejména těmto našim 
občanům: 
manželé Baumanovi, p. Svobodová, p. Talarčíková, 
manželé Hlávkovi, manželé Řežábkovi, Mališová 
Miluše, Kopčová Marcela, Petříková Slávka, Pikrt 
Martin, p. Jírovcová, Vaněk Pavel, Němčeková Hana 
Řežábek Václav, Kopčová Hana, Vláďa a Magda 
Vernerovi, p. Kotěrová, manželé Moselbachovi, Jana 
a Tomáš Bálintovi. 

Jana a Tomáš Bálintovi 

Děti reprezentovaly svoji knihovnu 

Poděkování 
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Vážení občané, 
po dalším, poměrně složitém měsíčním období, si 

Vám tímto dovolím podat několik informací. 
• Dokončujeme pro všechny současné i všechny 
budoucí čtenáře městskou knihovnu. Stavba je těsně 
před dokončením. Po stránce stavební bude akce bez 
problémů dokončena v daném termínu a k vybavení 
poměrně složitou a objemnou sestavou nábytku dojde 
následně po ukončení pokládky podlahových krytin. 
Následně dojde k zahájení stěhování a uvedení 
do provozu. 
• Byly zahájeny práce na III.etapě rekonstrukce 
budovy Městského úřadu. I zde jsme zaměstnali 
místní řemeslníky všech profesí . Stavba je na samém 
počátku a je zatím brzo hodnotit průběh výstavby, 
nicméně i zde se projevují obrovské chyby při zadání 
výběrového řízení. Dávno před samotným zahájením 
prací jsme upozorňovali na špatně zadanou 
dokumentaci pro zadání výběrového řízení. Výkaz 
výměr neodpovídal absolutně projektové 
dokumentaci stavby a už vůbec ne realitě a hlavně 
technickému stavu budovy. Je na místě se začít ptát 
jak je vůbec možné, že nikdo neprováděl kontrolu 
před zahájením poptávkového řízení na dodavatel 
stavby?? Jak je možné dopustit chybějící dodávku 
například 20 kusů vnitřních dveří?? Kdy ani 
jednoduché bourací práce nejsou správně spočítány 
a hlavně provedena kontrola?? Chápu, že není možné 
asi v „návalu„ práce podchytit drobné detaily staveb, 
ale takto fatálně podcenit kupeckými počty 
dosažitelné jednoduché záležitosti? Stojí za to 
zamyslet se a začít pracovat na dalších 
nevyhnutelných změnách, které nastartovalo nové 
vedení města po minulých volbách. Jsem přesvědčen, 
že se brzy najdou fantastové, kteří nás budou jako 
zhotovitele kritizovat za jakoukoliv naši práci 
a objektivně nedokáží podchytit a pojmout veškeré 
argumenty v kontextu. Na stavbě je určen jako 
autorizovaný technický dozor pan Vladimír Vala, 
kterého si město najalo a za město kontroluje jak nás, 
jako dodavatele stavby, tak i správnost a věcnost 
provádění veškerých prací. Právě pan Vala je člověk 
odpovědný za  p r oveden í  s t a vby co 
nejekonomičtějším způsobem což bez jakéhokoliv 
sporu provádí. Je nutno důrazně podotknout, že bez 
stavebního dozoru neprovedeme nic, co by se 
jakkoliv odchylovalo od projektu či od rozpočtu 
stanoveného stavbou!!! S panem Valou jsme provedli 
i veškerou kontrolu všech provedených prací 
zhotovených na výstavbě naší kanceláře z konce 
minulého roku. Byly dokontrolovány veškeré 
položky související se stavbou a i když jsme provedli 
práce určené na dobu výstavby pro III. etapu 
rekonstrukce úřadu. Byl zbudován datový uzel 
pro celý městský úřad, páteřní rozvody teplé vody 
a další práce. Celková cena díla včetně 20% DPH pro 
stavební část námi vysoutěžena za 776 847,60 Kč, 

elektroinstalace za 214 209 Kč, zhotovení 
podlahových krytin za 33 194,40 Kč, zdravotně 
technická instalace za 82 140 Kč, páteřní rozvody 
teplé vody ze III.etapy rekonstrukce za 60 222 Kč 
a provedené a zkontrolované vícepráce se započtením 
méněprací za 330 193,40 Kč. Celkem cena stavby 
byla po odsouhlasení technickým dozorem 
městského úřadu stanovena na 1 496 806,40 Kč. 
Nutno podotknout, že jsme provedli výstavbu 
v listopadu roku 2010 a dostali doplaceno za tyto 
práce až 20. 5. 2011 – tedy s půlročním zpožděním. 
Zvážím ještě podání požadavku na zúročení těchto 
prostředků za dobu, než měla být tato akce 
proplacena, což by za normálních okolností jistě 
každý dodavatel požadoval. 
• Musím se s obrovskou omluvou obrátit na všechny 
nájemníky městských bytů napojených na dodávky 
tepla a teplé vody a samozřejmě i na všechny 
vlastníky bytových jednotek všech společenství 
vlastníků. Zpoždění, kterého jsme se v letošním roce 
s dodáním vyúčtování za rok 2010 dopustili mne 
neskutečně mrzí a velice se osobně omlouvám za 
způsobené komplikace. Velkým způsobem je na vině 
dodavatelská firma provádějící rozúčtování, kde jsme 
se tedy bohužel i následně setkali s nepochopením 
dané situace a v dohledné době budu vyvíjet snahu 
vypovědět smlouvy na dodávky těchto činností a to 
zvláště pro společenství vlastníků jednotek. Věřím, 
že najdeme levnější a hlavně pružnější zpracovatele 
této činnosti a to z blízkého okolí. Po svém 
návratu ze zahraniční týdenní cesty bude sjednána 
náprava a vyúčtování dokončeno v co nejkratším 
termínu. 

 

Na závěr si dovolím uvést své postřehy. 
Mrzí mne skutečnost, že i přes zjevnou snahu o co 

nejekonomičtější způsob vedení Novosedelské bytové 
s.r.o. se stále objevují zcela mylné názory a stále 
pokračuje zjevné šíření účelově zkreslených informací 
se snahou pošpinit nejen společnost a její vedení, ale 
i vedení města jako takového. Ze zákona jsem povinen 
vést firmu tak, aby bylo dosahováno trvalého zisku 
a firma se rozvíjela. Proto jsme se v nedávné době 
přihlásili do dalších výběrových řízení nemajících 
s městem a jeho chodem vůbec nic společného. Pevně 
věřím, že uspějeme a rozšíříme naši činnost o další 
aktivitu připravovanou několik let. Věřím, že každý 
soudný člověk si udělá obrázek sám. 
Přeji Vám krásné letní počasí a dětem školákům 

hezké vysvědčení a ještě jednou se omlouvám za celou 
společnost za zpoždění dodání vyúčtováni služeb 
za rok 2010. Věřím, že po přijatých opatřeních se již 
tato situace nebude opakovat. 

Martin Loukota – Novosedelská bytová s.r.o. 

Novosedelská bytová informuje  Pomaturitní denní studium angličtiny! 
Hledáte novou perspektivu? Nevíte jakým směrem se právě vydat? 

Věnujte příští školní rok řádnému studiu  
angličtiny 

v jednoletém pomaturitním jazykovém kurzu AKADEMIE J.A.KOMENSKÉHO SOKOLOV s.r.o., 
která v září 2011 zahajuje již 14. školní rok 

Studium je zařazeno do vyhlášky MŠMT ČR 249/2009 Sb., ze dne 28. 7. 2009 a zachovává veškeré 
sociální výhody řádného studenta (rodinné přídavky, zdravotní a sociální pojištění, daňovou úlevu 

pro rodiče). 

 

Absolvujete 800 intenzivních vyučovacích hodin s českým lektorem a rodilým mluvčím, za rok 
nebudete mít konkurenci! Při výuce vycházíme z potřeb jednotlivých studentů. Naučíme Vás 

reagovat na každodenní situace s důrazem na schopnost porozumět a samostatně komunikovat. 
 

Kvalitní výuka s aprobovanými lektory a rodilým mluvčím - americkým profesorem z univerzity 
v Miami. 

Studium je zaměřeno na výuku a procvičování všech jazykových dovedností – poslechu, 
konverzace, čtení, psaní, gramatiky a slovní zásoby. 

 

Zcela zdarma Vás připravíme ke složení nejvíce rozšířených a celosvětově uznávaných Cambridských 
zkoušek KET, PET, FCE nebo na The European Language Certificates - evropských jazykových 
certifikátů TELC, jež jsou tvořeny systémem jazykových zkoušek vypracovaným Oddělením 

moderních jazyků Rady Evropy. 

Neváhejte a zajistěte si své místo právě teď ve skupině studentů na stejné úrovni znalostí – volejte 
nebo přijďte! 

Studium na AJAK – záruka příštích úspěchů! 
AKADEMIE J. A. KOMENSKÉHO SOKOLOV s.r.o. kancelář: Jednoty 1931, 356 01 Sokolov 

tel.:+420 352605345, 774951219 
www.ajak-sokolov.cz, mail:ajak_sok@volny.cz 

Na jaro a jarní sluníčko se v naší MŠ vždycky těšíme. 
S radostí pak každý rok připravujeme činnosti, které se 
tohoto ročního období týkají. 
Jaro a sluníčko jsme přivítali výstavkou na téma 

„Velikonoční variace“ aneb „Mámo, táto pojď si hrát“. 
Nezapomněli jsme ani na svátek matek, děti popřály 

maminkám a obdarovaly je vlastnoručně vyrobenými 
přáníčky. 

Ve třídě děti zasely semínka a pozorovaly, jak rostou. 
Na vycházkách jsme pozorovali změny v přírodě. 
Malovali jsme obrázky s jarní tématikou, které zašleme 
do soutěže na téma: „Přírodu maluj, pastelkou čaruj“. 
Nyní se připravujeme na další školní akce, které 

proběhnou v měsíci červnu. 
Šárka Mysíková, 1.MŠ 

Zprávičky z naší školičky  

Jaro, jaro, jaro už je tu 

 Plánované akce v knihovně pro čtenáře 
 

 

6. 6. od 13-16.30h 
 

 

Dětský den v knihovně 
 

Bližší informace se dozvíte 

v dětském oddělení i na webových stránkách. 

Paintball club Nové Sedlo 
 

Vás zve na největší akci v ČR 
 

„Den D" 
 

dne 11. 6. 2011 od 11 hodin 
v pískovně v Loučkách 
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Vážení občané, 
chtěl bych touto cestou reagovat na pravidelné články 

pana Martina Loukoty – jednatele, ředitele Novosedelské 
bytové s.r.o. v Novosedelský listech a rád bych je doplnil 
o další informace. 
Pan Loukota nás informoval, že bude realizovat další 

zakázku pro město a to „rekonstrukci městského úřadu“. 
Ve svém posledním příspěvku uvádí: 
„Snažíme se městu šetřit co nejvíce prostředky. Tato 

činnost však nebývá u firem zvyklostí. Zhotovitelé se 
spíše snaží z investora peníze co nejvíce vyždímat.“ 
Novosedelská bytová zrekonstruovala své vlastní 

prostory včetně kanceláře technika úřadu. Původní cena 
rekonstrukce prezentovaná panem Loukotou 
v Novosedelských listech jako bezkonkurenčně nízká, 
měla být cca 775.000,-Kč, skutečnost je poněkud odlišná 
a NB s.r.o. požaduje po městu částku 1.500.000,-- Kč. 
Výběrové řízení na zhotovitele rekonstrukce úřadu 

nebylo posuzováno podle nejnižší nabídkové ceny 
ale podle ekonomické výhodnosti nabídky. Tento způsob 
posouzení nabídek navrhla investiční komise pod vedením 
pana Loukoty a schválila rada města. Firma Listav s.r.o., 
Karlovy Vary, která se umístila na 1. místě, předložila 
nabídku v hodnotě 9.500.000,- Kč na 2. místě se umístila 
Novosedelská bytová s.r.o. s cenou 12.100.000,-- Kč a na 
3. místě se umístila firma Oršuliak a.s. s cenou 
10.700.000,-- Kč. Firma Listav s.r.o. ze soutěže 
odstoupila, a tak zakázku provádí Novosedelská bytová 
s.r.o. za 12.100.000,-- Kč. Nechápu tedy, jakou snahu 
o úsporu prostředků města má pan Loukota na mysli. 
Věřím, že ve stejné kvalitě, by stavbu provedla např. 
i firma Oršuliak a.s., jejíž nabídka byla o 1.400.000,-- Kč 
levnější pro naše město. Potom by se skutečně o úsporách 
dalo hovořit, to by však nabídky musely být posuzovány 

z hlediska nejnižší nabídkové ceny. 
Celkové náklady rekonstrukce úřadu realizované 

Novosedelskou bytovou budou tedy ve výši cca 
13.600.000,- Kč bez nákladů za realizaci knihovny. Pro 
další upřesnění uvádím, že v rozpočtu města je na realizaci 
rekonstrukce úřadu 10.250.000,-- Kč, takže v případě, 
že se nepodaří ušetřit v jiných kapitolách rozpočtu, dojde 
k navýšení schodku rozpočtu města. 
Pan Loukota sice zaměstnává místní podnikatele, jde 

„ze stavby do stavby“, ale osobně se domnívám, že by pro 
město bylo mnohem výhodnější, kdyby se věnoval 
činnostem, kvůli kterým byl do své funkce jmenován a to 
je: řádné hospodaření s majetkem města, správy bytového 
fondu města včetně vymáhání pohledávek a distribuce 
tepelné energie včetně včasného vyúčtování. 
Vzhledem k tomu, že nárůst dluhů na nájemném 

a službách dosahuje poměrně vysokých částek, rozhodlo 
se město, že bude svůj majetek spravovat samo, což 
bohužel znamená přijetí dalších 2 zaměstnanců placených 
z rozpočtu města, kteří budou provádět činnosti, které 
pro město měla za úplatu vykonávat NB s.r.o. 
K tomuto kroku bylo přistoupeno na základě zvýšení 

dlužných částek: 
• v roce 2004 byl dluh na nájemném a službách 
1.262.331,- Kč 
• v roce 2007 byl dluh na nájemném a službách 
909.102,  Kč 
• v roce 2010 pod vedením pana Loukoty dosáhl částky 
cca 3.000.000,- Kč. 

Zastávám názor, že Novosedelská bytová s.r.o. není pro 
město takovým přínosem, jak je z pera pana Loukoty 
opakovaně prezentováno. 

Zdeněk Pojar – opoziční zastupitel 

nemocí, proto její diagnóza nebývá snadná. Ukazuje se, 
že asi 80 % nemocných má charakteristické kožní 
projevy, u ostatních se zjistí jako první postižení kloubní, 
nervové nebo srdeční. 
Při podezření provádíme testování sérových protilátek 
metodou ELISA a Western-blot. Protilátky se však ve 
všech případech nezjistí, zejména v prvních týdnech 
infekce. U některých jedinců se protilátky nemusí 
vytvořit vůbec (pacient tedy může být omylem uznán 
jako zdravý!!!), u části osob naopak přetrvávají i po 
úspěšné léčbě. 
 
Klasická léčba 
Antibiotika (doxycyklin, amoxicilin, sumamed, 
erytromycin, ceftriaxon) - léčba v časném stádiu je 
účinná, dá se předejít chronickým potížím a přestupu 
do vyšších stádií. 
 
Délka léčby antibiotiky: 
1. stádium (časná infekce) - délka léčby 14 dnů 
2. stádium (akutní zánět pohybového systému) - 21-28 
dnů 
3. stádium (chronická artritida) - 28 dnů 

V Česku předepisují lékaři lidem, u kterých se borelióza 
projevila, antibiotika zpravidla na tři týdny. 
 
Vědci společnosti Gen Trend zároveň mapují, jaký podíl 
klíšťat v Česku je lymeskou boreliózou nebo klíšťovou 
encefalitidou nakažen. Statistiku dělají na základě 
vyšetření klíšťat, která do centrály firmy posílají lidé. Ti 
mohou nechat roztoče, kterého objeví na těle, vyšetřit. 
Za testy na encefalitidu zaplatí bezmála 700 korun, 
u boreliózy je to přes 500 korun. Podrobnosti jsou na 
stránkách www.kliste.cz. 
 
Přírodní a doplňková léčba: 
Gemoterapie, Lactobacilus acidophilus, Pupalkový olej, 
Řasy chlorella, Renol, Artrin, Koenzym Q10, Ginkgo 
biloba, česnek, ryby 

MUDr. Vít Baloun  

Slovo lékaře 

(pokračování z květnového čísla) 
Sport 
Basketbal 
Okresní kolo v basketbalu proběhlo v Sokolově ve dnech 
5. 4. a 7. 4. Soutěže se zúčastnili žáci 6. a 7. ročníku. 
Chlapci vybojovali 6. místo. 
Dívky však byly velice bojovné, takže nakonec obsadily 
1. místo. 
A kdo bude bojovat v kraji? Anna Přibylová, Gabriela 
Gergelyová, Nikola Nemčeková, Natálie Rojtová, Tereza 
Zbuzková, Kateřina Dostálová, Karin Kaniová, Veronika 
Adamcová a Jiřina Horňáková. V krajském kole budeme 
dívkám držet palce, aby jejich umístění bylo co nejlepší. 
Okresní kolo starších dívek proběhlo v Kraslicích dne 
14. 4. 
Dívky ve složení Lucie Pojarová, Veronika Krautzberge-
rová, Denisa Biohlávková, Barbora Pešáková, Anna Hic-
lová, Hana Grünesová, Nikola Adamcová a Jana Vošme-
rová vybojovaly 5. místo. 
 
Školní futsalová liga 6. – 7. tříd 
V 1. ročníku školní futsalové ligy, pořádané Českomorav-
ským fotbalovým svazem, jsme se v okresním kole utkali 
s 1. ZŠ Chodov a 2. ZŠ Chodov. V obou utkáních se nám 
podařilo zvítězit a vzhledem ke slabé účasti škol 
v Karlovarském kraji postoupit přímo do regionálního 
finále západních Čech. 
Koncem března se tudíž naši mladí futsalisté, v rámci 
regionálního finále západních Čech ve futsalu, utkali 
v plzeňské hale Lokomotivy se ZŠ Přeštice a ZŠ Do-
mažlice. 
I přes velmi dobré výkony našich chlapců jsme obě utká-

ní prohráli. 
V utkání proti ZŠ Přeštice jsme prvních 10 minut soupeře 
jasně přehrávali a vypracovali si tři obrovské příležitosti, 
které jsme však nevyužili. Postupně klukům  začaly do-
cházet síly, což se v utkání hraném 2x20 minut ukázalo 
jako rozhodující. 
Druhé utkání proti ZŠ Domažlice mělo obdobný průběh. 
Náš sedmičlenný kádr nemohl školám, které přijely s 10 
a 12 hráči , v tomto směru konkurovat. Proti nám hrála 
i termínová kolize okresního kola ve šplhu, který probíhal 
ve stejný den. 
Výsledky:  ZŠ Přeštice – ZŠ Nové Sedlo 3 : 0 
  ZŠ Domažlice - ZŠ Nové Sedlo 3 : 0 
Sestava našich hráčů: Jaroslav Nemček, Milan Pešák, 
Leoš Vítek, Antonín Jindra, Daniel Farkaš, Jan Procház-
ka, Tomáš Plimeke. 
Děkujeme hráčům i panu učiteli Jiřímu Machulkovi 
za vzornou reprezentaci naší školy. 

(pokračování příště) 

Základní škola informuje 

 

automatických praček a myček 
+ bazar a výkup 

Vám nabízí 
 

Emil HREBÁK 
areál Drobného zboží Chodov 
Tovární 223 
tel: 603 338 700, 352 669 519 

Oznámení 
Ve dnech 15. - 17.- 6. (čtvrtek až pátek) 
nebude v ordinaci lékař (dovolená), bude však 
přítomna sestra. 

(pokračování ze str. 5) 

Vážení občané, 
vzhledem k tomu, že jsem měla možnost seznámit se s článkem zastupitele města, pana Pojara, chtěla bych upřesnit 

některé body tohoto článku. 
 

1) Co se týče rekonstrukce prostor Novosedelské bytové, ve kterých je NB nyní v pronájmu, byla vybrána firma, 
s nabídkovou cenou 775 000,- Kč pouze na stavební práce. 

 

Rekapitulace všech položek: 
• stavební práce    776 847,- Kč 
• elektroinstalace    214 209,- Kč 
• podlahové krytiny     33 194,- Kč 
• zdravotně techn. instalace     82 140,- Kč 
• páteřní rozvody (3. etapa)    60 222,- Kč 
• vícepráce, méně práce   330 193,- Kč 
celkové výdaje           1 496 805,- Kč 
 
Z celkového výčtu je patrné, proč je konečná částka cca 1 500 000,- Kč. 
 
2) Kriteria k výběrovému řízení na zhotovitele rekonstrukce městského úřadu, konzultovala Investiční komise 

s odborem ÚPIŽP( paní Pojarovou). Radou města byla odsouhlasena navržená ekonomická výhodnost nabídky. 
 

3) Registrované dluhy na nájemném a službách jsou k 31.3.2011 skutečně v částce 3 329 297,80 Kč. K tomu bych 
chtěla dodat, že v měsíci červnu proběhne v Novosedelské bytové řídící kontrola v rámci převodu správy 
nemovitostí, bytů a nebytových prostor, pod MěÚ. 

 

Krista Kuhanová 
starostka města 
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Společenská kronika 

♦ 60 let Šíma Antonín 
  Kandlerová Kristina 
 

♦ 65 let Kurka Miroslav 
  Wesselá Antonie 
  Smolek Jindřich 
 

♦ 70 let Vodička Václav 
  Vantuch Karel  
 

♦ 75 let Hausteinová Anna  
  Ditrichová Marie 
 

♦ 76 let Lukáčová Marta 
 

♦ 80 let Ciglár Vincent 
 

♦ 81 let Brízgala Martin 
 

♦ 84 let Pittel Wilhelm 
 

♦ 85 let Weisová Ema 
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Při příležitosti Vašeho životního jubilea Vám 
do dalších let pevné zdraví a dobrou pohodu přeje 
Městský úřad Nové Sedlo a Sbor pro občanské zá-
ležitosti. 
Upozorňujeme vážené jubilanty, že osobní gratu-

lace za Městský úřad a Sbor občanských záležitostí 
(SPOZ) není vždy možné absolvovat v den naroze-
nin jubilanta. 
Rovněž žádáme ty, kteří si nepřejí uvádět své jmé-

no v této rubrice, aby to nahlásili na tel. 
352 358 108 nebo osobně na MěÚ, matrika, č. dveří 
8 u p. Hrebákové. 

Ve vesnické architektuře se ve zdejším regionu 
vyhranil tzv. chebský styl. Jako základní staveb-
ní prvek se používalo ke konstrukcím 
i k dekoračním účelům dřevo. Vedle čistě dřevě-
ných sroubených objektů se staly na Loketsku typické stavby, 
jež celé nebo zčásti měly dřevěnou kostru s hliněnou nebo cih-
lovou výplní. 
Co se týká církve – od 20. let 17. století se vyvíjelo vědomí 

lidí pod silným monopolním působením katolické církve, jejíž 
postavení a význam demonstrovaly objekty kostela sv. Václava 
v Lokti a vedle něho stojící rozlehlé křížovnické fary. Kostel 
byl po požáru města v roce 1725 přestavěn v barokním slohu 
a jeho vysoká věž patřila mezi dominantu stupňovitého uspořá-
dání panoramatu Lokte. Katolická víra zapustila mezi lidmi 
hluboké kořeny. 
Na samém konci feudální doby popsal situaci v Novém Sedle 

ve své zevrubné topografii Čech J. G. Sommer. Město Loket 
mělo 2409 obyvatel a na jeho panství žilo 6 636 lidí. Zeměděl-
ská půda, vodní plochy a lesy byly buď majetkem města nebo 
v držení jeho poddaných. Podnikání v městských ovčínech bylo 
tehdy propachtováno poddaným. Správa městských lesů byla 
rozdělena do sedmi lesních revírů. Na panství bohatém na ne-
rostné suroviny se v některých místech počala rozvíjet jejich 
těžba a zpracování. Podle zásad upravených dvorskými a gu-
berniálními dekrety z druhé poloviny 18. století byla organizo-

D ě j i n y  m ě s t a  N o v é  S e d l o  D ě j i n y  m ě s t a  N o v é  S e d l o  D ě j i n y  m ě s t a  N o v é  S e d l o  D ě j i n y  m ě s t a  N o v é  S e d l o      

Borelióza - příznaky, léčba, diagnostika, prevence, 
prognóza lymeské borreliózy 
 
Lymeská borelióza je bakteriální onemocnění vyvolané 
spirochetou Borrelia burgdorferi, které se přenáší 
převážně klíštětem obecným (cca. 20% klíšťat je 
infikovaných), někdy i jinými druhy hmyzu (komáři, 
blechy, muchničky). 
Nejvíce jsou ohroženi lidé, kteří často a dlouhou dobu 
pobývají v listnatých lesích. Pouze malá část nakažených 
lidí však onemocní klinickými příznaky boreliózy. 
 
HISTORIE NEMOCI A POJEDNÁNÍ O ŠÍŘENÍ 
BORELIÓZY: 
Onemocnění bylo původně rozpoznáno v městečku Old 
Lyme ve státě Connecticut (USA), kde byl zaznamenán 
neobvykle vysoký výskyt onemocnění kloubů u dětí. 
Zjistilo se, že většina pacientů žila v lesních oblastech, 
a že se první příznaky objevily v létě. 
Klíště obecné prochází při svém životním cyklu třemi 
vývojovými stadii: larva, nymfa a dospělec. Přičemž larvy 
a nymfy jsou tak maličké, že si jich rozhodně nemusíte 
všimnout (mají milimetr nebo méně). Každé stadium saje 
krev na odlišném spektru hostitelů. Larvy a nymfy 
preferují malé hlodavce a ptáky, dospělci pak sají 
na větších savcích (srnci, psi, koně dobytek, ad.). 
Klíšťata se nacházejí nejen v trávě, ale i v křovinách 
a větvích stromů. Hladové klíště sedí na konci větve 
s předníma nohama šikmo zdviženýma do vzduchu. Klíště 
dokáže takto čekat a hladovět i déle než jeden rok. 
 
U infikovaného, nenasátého klíštěte jsou borelie usídleny 
v jeho střevní stěně. Během sání se množí, pronikají skrze 
střevní stěnu a krví se roznášejí ke všem orgánům klíštěte, 
včetně slinných žláz. Slinami pak mohou být borelie 
přeneseny na hostitele. Přenesení infekce je 
pravděpodobně možné i vyvrhnutím střevního obsahu 
do místa přisátí, nebo zanesením trusu klíšťat do rány. 
Pokud je klíště přisáto dlouho, borélie se následně v těle 
namnoží a člověk onemocní tzv. lymskou boreliózou. 
Jsou dvě varianty – 20% skutečně onemocní 
s klinickými příznaky, ale celých 80% má jen zvýšené 
hladiny protilátky proti borelii. 
 
Co dělat než půjdeme do lesa nebo k vodě? 
• mít ochranné oblečení - vysoká obuv a světle barevný 

oděv s dlouhými rukávy 
• používat repelentní prostředky proti klíšťatům 
• co nejdříve odstranit přisátá klíšťata (jak již bylo psáno 

výše, výzkum prokázal, že klíště musí sát několik hodin, 
aby došlo k přenosu infekce) 

• před manipulací s klíštětem je vhodné mít rukavice 
a nutností je pak místo dezinfikovat Jodisolem 

• klíšťata odstraňovat pinzetou 
• uchopit klíště u hlavičky nikoli u zadečku (vymáčkli 

byste obsah jeho střev do ranky i s borreliemi) pinzetou 
a kýváním do stran jej uvolnit 

Vakcinace: 
Na vakcínách proti lymeské borreliose se stále intenzivně 
pracuje-nejsou k dispozici. 
 
PŘÍZNAKY BORELIÓZY: 
První stadium onemocnění – lokalizovaná infekce: 
Potíže se objeví za několik dní až měsíců po přisátí 
klíštěte. 
• Erythema migrans (EM) - pomalu se šířící červená 

skvrna, která se objeví v místě přisátí klíštěte, může se 
přemístit i na jiná místa. Skvrna se kruhově zvětšuje 
a mívá ohraničený lem s výbledem uprostřed; je obvykle 
větší než 5 cm. Objevuje asi u 80 % pacientů. 

• Příznaky připomínající chřipku: horečka, třesavka, 
bolesti ve svalech, kloubech, únava. 

• Modročervený uzlík 1 - 5 cm velký na kůži ušního 
lalůčku, nosu, na prsní bradavce nebo na šourku 
po přisátí klíštěte, který může být provázen zduřením 
příslušných mízních uzlin - bývá u dětí, méně často 
u dospělých. 

• Zánět spojivek 
• Kopřivka 
• Otok kolem očí či varlat 
• Erythema migrans 
 
Druhé stadium onemocnění – generalizovaná infekce: 
Objevuje se asi u 15 % nemocných několik týdnů až 
měsíců po přisátí klíštěte. 
• Nervové příznaky: bolesti hlavy a ztuhlost šíje 

(symptomatika aseptické meningitidy), poruchy 
citlivosti a hybnosti, obrny - a to zejména lícního nervu 
(výpadky v hybnosti mimických svalů obličeje), bolesti 
v zádech či končetinách, bolesti na hrudníku 
charakterem připomínající pásový opar. Poruchy 
okohybných nervů a zánět zrakového nervu (projevující 
se klasicky jako bolest „za očima“) 

• Stavy těžké únavy (až myasteniformního charakteru) 
• Srdeční obtíže: dušnost, bolesti hrudníku, kašel, bušení 

srdce, nepravidelný srdeční rytmus 
• Příznaky někdy mohou evokovat mylné myšlenky 

na diagnózu roztroušené mozkomíšní sklerózy 
• odkaz 
• Ochrnutí lícního nervu 
 
Třetí stadium onemocnění – pozdní a chronické: 
Rozvine se u části nemocných po měsících až letech 
od přisání klíštěte. 
• Zánět mozku a míchy, postižení zrakového 

a okohybných nervů 
• Atrofie kůže 
• Záněty kloubů - postiženy jsou především velké klouby 

(kolenní), mohou být však postiženy i klouby malé, 
u 10% nemocných může dojít k erozím chrupavek 
a kostí 

 
DIAGNOSTIKA BORELIÓZY: 
Lymeská borrelióza může napodobovat mnoho jiných 

Slovo lékaře 

(pokračování na str. 6) 

 Citát na tento měsíc:Citát na tento měsíc:Citát na tento měsíc:Citát na tento měsíc:    

Nepřestáváme se smát, protože jsme zestárlí.  

Stárneme, protože se přestáváme smát.  

Masopust - doplnění 
Tento příspěvek upozorňuje na dalšího sponzora 
již pořádané akce – Masopust a Dětský maškarní 
karneval. 
Děkujeme za sponzorský příspěvek, který byl 
poskytnut OVV ČSSD Sokolov. 

Tomáš Pittel  

Kulturní akce 

10. 6. 2011 
Společenský večer pro seniory 

Městský dům METEOR 
začátek 19.00 hod. 

K tanci a poslechu hrají manželé Homolkovi 
Vstup zdarma 

25. 6. 2011 
Turnaj domorodců TJ BU 

4. 6. 2011 
Pouť města u příležitosti 
Nanebevstoupení páně 

sídliště Sklárna 
Program: 
10.00 - zahájení - vystoupení kapely Zlatá 
11.00 – vystoupení žáků ZŠ a místního 
            tanečního kroužku 
12.00 – soutěže pro děti 
15.00 – pohádka,  
            Ekumenická mše v místním kostele 
16.00 – Karaoke 
20.00 – 24.00 vystoupení kapely  
            Sympaťáci 

PO CELÝ DEN ZAJIŠTĚNOOBČERSTVENÍ 

vána těžba uhlí. Částečně jí provozovalo samo 
město Loket, a to na dole Kateřina v Loučkách 
a částečně měla uhelné doly v Počernech, Mírové, 
Dolním Chodově, Chranišově a Podhoří. Somme-
rův popis neuvádí, kdo vlastnil důl v Novém 
Sedle, byl pravděpodobně prvním větším podni-
kem toho druhu v obci.  

Ing. Věra Baumanová 
(použito z publikace Dějiny Nového Sedla) 

 
(pokračování příště) 


